

Referat af skolebestyrelsesmøde:

Tirsdag den 5. september 2023 kl. 17.00 – 19.00

Udsendt af:	Michael Holze Zimmermann	Søgårdsskolen den 7. september 2023
Ordstyrer:	Charlotte E. Kamp	
Referent:	Tobias H. Kulmbach	
Indkaldes:	Charlotte Esmeralda Kamp, Mikkel Hansen, Christina Peets Gottliebsen, Kasper Tjørntved Davidsen, Poul Phillip Bendixen Møller, Thomas Bigum, Bo Boisen, Frank Hugsted, Kim Helweg-Møller, Michael Holze Zimmermann, Karoline Sem Nilsen, Tobias Haahr Kulmbach, Jan Forsing	
Afbud:	Mikkel Hansen, Frank Hugsted	

Nr.	Dagsorden	Bilag/Indstillinger	Referat
23/24-1	Godkendelser: - Referat af mødet d. 6.6.2023 (Referatet er tidligere fremsendt)	Punktet betragtes som godkendt, medmindre andet er tilkendegivet på mail forud for mødet.	Velkomst til Thomas Bigum, som tiltræder som bestyrelsesmedlem for Marie-Louise Berg. - Præsentation af deltagere i bestyrelsen. Referat godkendt med fremsendte rettelselser fra Kasper Tjørntved Davidsen.
23/24-2	Meddelelser: <ul style="list-style-type: none">• Formand (CK)• Medarbejdere (FH/KHM)• Ledelse (MHZ)		Formand: Bestyrelsesaften for skolebestyrelsesformænd, torsdag. Charlotte deltager ikke. Dagsorden vedr. alkohol og rengøring. Medarbejdere: Nyt skoleår. Stille og roligt i gang. Nye elever som skal falde til. Ledelse: - 2 opsigelser i slut august. Begge stillinger er slået op, med ansættelse senest 1. november. Dertil søger vi en tysklærer. - Vi har pt. elevtal på 106. Der

		<p>er elever på vej ind. Vi får mange henvendelser.</p> <p>- Vi har fået nyt køkken i afdeling C, så alle afdelinger har nyt adgang til eget køkken. Der skulle være etableret ny elevator i sommerferien 2023. Desværre kunne leverandør ikke levere. Der er fra skolens side indgivet klage herom. Skal laves ny plan snarest. Forventet at etablering vil tage 8-12 uger og sandsynligvis ikke færdig før sommeren 2024.</p> <p>- Ny skolepatrulje startede mandag d. 4. september. Der har været oplæring. Færdselspolitiet kommer også på besøg før efterårsferien.</p> <p>Kasper: Vi havde besøg af skoleudvalget. Er der sket noget ift. faciliteter og den forladte villa Michael: Nej ikke endnu, men vi skal bruge tid på kommende bestyrelsesmøde.</p> <p>- Vi har slået viceskolelederstillingen op. Der har været deadline i dag. Der er kommet 12 ansøgere. Der er nedsat ansættelsesudvalg. Der er proces i september.</p>
<p>23/24-3</p>	<p>Økonomi: - herunder budget 2024</p>	<p>Jan: Ny takstmodel trådte i kraft 2022. Har skabt nye rammer. Har skulle spare i 21/22 og 22/23, men det har vendt nu, da vi har fået flere elever. Der har været en ændring hvor vi har fået flere ufaglærte. Der er en bedre robusthed i økonomien for nuværende tidspunkt. Taksten falder mellem 5-7%. Vi er i</p>

		<p>dialog om indsigt for økonomimodellen.</p> <p>Jan gennemgår økonomien. I 2022 havde vi et overskud efter gæld på 607tusinde kroner. Forventet har vi for 869tusinde kroner. Lønudgifter til viceskoleleder har stort set ikke været afholdt. Forventet på nuværende tidspunkt er der for 2024 et overskud på 582tusinde kroner forudsat, at vi får vores overskud med over.</p> <p>Budgetreguleringsmodellen er til evaluering. Tidligere model var, at vi første år ved afgang af elev skulle af med 50% og andet år skulle af med 85%. Nu vil man gerne anvende en model, hvor vi skal afgive 85% fra første år. De resterende 15% er overhead.</p> <p>Budgettet er i løbende priser.</p> <p>Vi har et klubtilbud, som ikke bliver finansieret. Den bliver finansieret af GFO-budgettet.</p> <p>Michael: Vi oplever, at der bliver indmeldt elever i forbindelse med ferier, og bliver udmeldt igen efter ferier.</p> <p>Der er fokus på lovgivningen om fritid.</p> <p>Michael og Jan: Vi følger op på kommende møde.</p>
<p>23/24-4</p>	<p>Rengøring</p>	<p>Michael: Rengøring har været under kritik i kommunen. Skolebestyrelser på tværs af skoler og ledelser på tværs af skoler, har gjort opmærksom på dette. Der kommer ny rengøringsmodel. Man har besluttet, at der vil komme ny model, hvor man går fra en stor udlicitering til mindre løsninger.</p>

			<p>Der er to modeller. Enten kan man hjemtage rengøringen og selv ansætte lokalt på skolerne, ellers kan der komme mindre udlicitering på egen skole eller evt. 2 skoler sammen.</p> <p>Charlotte: Der har i skolebestyrelseskredsen var meget bevågenhed. Også fokus på, om økonomien følger.</p> <p>Michael: Vi har ikke fastlagt os på en model. Vi træffer beslutning på oplyst grundlag senere.</p>
23/24-5	<p>Høring vedr. ændring af styrelsesvedtægten i Gentofte Kommune</p>		<p>Orienteringspunkt. Materialet er ikke klar. Der er udarbejdet nye styrelsesvedtægter. Kommer primært til at omhandle almenområdet, ift. skoledistrikter og nærhedsprincippet, klassekvotienter. Der bliver lagt op til, at der bliver lavet en administrativ bestyrelsesformandsbeslutning. Hvis der er tvivl, bliver der indkaldt til ekstraordinært møde. Skolebestyrelsen gav tilsagn om, at de er indforstået med en formandsbeslutning.</p>
23/24-6	<p>Skolebestyrelsens kommende indsatser</p> <p>-herunder kommunikation</p>		<p>Charlotte: Arbejdsgruppe vedr. kommunikation. Pamflet der kan udleveres til (nye) forældre. Philip, Kasper, Charlotte og Tobias er udvalgt.</p> <p>Charlotte: Sidste skoleår lavede vi temating til udvalgte bestyrelsesmøder, hvor vi gik i dybden med bestemte temaer. Det vil vi gerne gøre igen.</p> <p>Michael: Der er lavet en møderække allerede nu, hvor der er en vekselvirkning mellem online og møder med fysisk fremmøde. Der er 7</p>

		<p>bestyrelsesmøder i dette skoleår. Der kan være plads til at placere en temadag.</p> <p>Charlotte: Vi fortsætter med modellen fra sidste skoleår. Næstkommende fysiske møde er i november. Vi mangler salgskanaler – den kan eventuelt komme ind under kommunikation.</p> <p>Charlotte: Jeg skriver en mail ud, så vi kan lave en bruttoliste.</p> <p>Michael: Vi har nedsat udviklingsgrupper på skolen med temaerne:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Ny seksualpolitik - Ny læseplan for socialfag - Ny IT strategi - Opgradering af Elev/status-handleplan <p>Det kunne være en mulighed at disse temaer fik plads på udvalgte møder, når der er nyt fra den enkelte udviklingsgrupper.</p>
<p>23/24-7</p>	<p>Eventuelt - Herunder ønsker om punkter til ny dagsorden</p>	<p>Punkt vedrørende udlevering af devices til elever.</p> <p>Michael: Vi er ved at arbejde en ny IT-strategi. Det forventes, at den kommer før efterårsferien. Den vil blive gennemgået her i bestyrelsen, før den bliver meldt ud til resten af forældregruppen.</p> <p>I forbindelse med en konkret hændelse, hvor en elev uhensigtsmæssigt er blevet konfronteret med egne diagnoser og vanskeligheder, blev der sat spørgsmålstegn ved, hvordan dette almindeligvis bør håndteres af skolens medarbejdere og samtidig fremsat ønske om en</p>

			<p>mulig indskærpelse, med henblik på at undgå lign. situationer.</p> <p>Temaet blev kort drøftet, med tilkendegivelse af divergerende holdninger samt ønske om en yderlig opfølgning på emnet.</p> <p>Michael: SB's fotogalleri på hjemmesiden er mangelfuldt. I må derfor gerne fremsende nyt foto af jer selv til hjemmesiden (MZ tilbød at tage billeder af de fremmødte</p>
--	--	--	--